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Dlhšie plánovaný projekt na vý-
stavbu bitúnku na rozrábku kvalitné-
ho mäsa by sa už onedlho mal stať reali-
tou. Na miestnom poľnohospodárskom 
družstve v apríli plánujú začať s výstav-

Na družstve pribudne bitúnok 

bou bitúnku, ktorý sa bude zameriavať 
nielen na bežné mokré zrenie mäsa, ale 
aj na špeciálne suché zrenie. „Spraco-
vávať budeme mäso z vlastného cho-
vu, hovädzie a jahňacie. Mäso bude-

me ponúkať na predaj aj vo vlastnej 
predajni, ale budeme sa zameriavať 
aj na gastro-segment, teda reštaurácie 
a hotely, ktoré majú záujem o kvalitné 
mäso,“ uviedla riaditeľka PD Važec Pet-
ra Maľaková. 

Projekt vybudovania bitúnku zahŕ-
ňa nielen výstavbu, ale aj technologic-
ké vybavenie a jeho hodnota je 327-ti-
síc €. Polovicu hodnoty bude družstvo 
financovať z vlastných zdrojov a dru-
hú polovicu získali prostredníctvom 
programu rozvoja vidieka. Riaditeľka 
PD považuje túto investíciu za jednu 
z najdôležitejších, pretože si od nej sľu-
bujú pozitívny efekt na ekonomickú 
situáciu podniku. „Chceme týmto jed-
nak diverzifikovať naše tržby, aby sme 
neboli závislí len na jednej komodite, 

Tradičnú výročnú schôdzu mali čle-
novia Miestneho odboru Matice sloven-
skej 17. februára. Zúčastnil sa na nej aj 
predseda krajskej rady MS Žilinského 
samosprávneho kraja Milan Stromko. 
Obec zastupoval starosta Milan Liš-
tiak, aj jeho zástupca Miroslav Ilavský. 
Dr. Michal Hyben, autor publikácie Pa-
berky z iskier – Návraty k prameňom, 
ktorá vyšla v minulom roku, prevzal 
ocenenie za svoju prácu a malú pozor-
nosť od obce. 
Členovia MO MS si minútou ticha 

Matičiarom pribudli členovia 
uctili pamiatku dlhoročného člena 
MUDr. Michala Kapasného, ktorý bol 
i členom výboru. Novou členkou výbo-
ru sa stala Miroslava Bartková. Matičia-
ri prijali medzi seba aj troch nových čle-
nov a ich počet sa tak zvýšil na 55. 

Úlohou MO MS je najmä práca na 
poli kultúry. V tomto roku ich okrem 
tradičných aktivít čakajú aj významné 
výročia – pripomenieme si 130. výročie 
narodenia Františka Havránka, 120. vý-
ročie narodenia Dr. Lučanského a 115. 
výročie narodenia J. I. Podkrivánske-

ho. „Kultúra je naša priorita a doména. 
Okrem iného v tomto roku plánujeme 
naše tradičné podujatie Jarné nápady, 
ktoré bude 8. apríla popoludní v MKS. 
V spolupráci so SNS budeme robiť 
vatru zvrchovanosti a máme v pláne 
v spolupráci s urbárom zdokumento-
vať na pamätnú tabuľu historický fakt, 
že z važeckých lúk sa chodilo na národ-
né výstupy na Kriváň a umiestniť túto 
tabuľu vo važeckom chotári,“ poodhali-
la plány predsedníčka MO MS Margita 
Hybenová.                                     (mm)

Viete, čo je suché zrenie? 
Ak si chcete vychutnať ozaj dobrý steak, nestačí len šikovný kuchár. Základom je 

kvalitné mäso. To najlepšie sa dá získať vďaka zreniu mäsa „nasucho“. V súčasnosti 
sa bežne využíva hlavne mokré zrenie mäsa (je lacnejšie), pri ktorom sa naporcované 
mäso vákuovo zabalí a necháva sa odležať v chladničke. Suché zrenie (tzv. dry-ageing) 
je prirodzený, ale zložitý proces, ktorého výsledkom je lepšia kvalita hovädzieho mäsa 
(bravčové mäso sa takto neupravuje). Steaky z takéhoto mäsa sú jemnejšie, šťavnatejšie 
a chuťovo výraznejšie. Pri tomto spôsobe sa väčšie časti mäsa nechávajú vystavené na 
vzduchu za špecifických podmienok niekoľko týždňov (bez zabalenia). Teplota, vlhkosť 
a cirkulácia vzduchu musia byť primerané a dôkladne kontrolované, aby sa predišlo 
skazeniu. Na takéto zrenie sa vyberajú najlepšie kusy mäsa, ktoré majú mať aj prime-
raný obsah tuku na okraji i v reze. „Dry-ageingu“ sa hovorí, že patrí k vysokému mä-
siarskemu umeniu a steaky z takéhoto mäsa vyhľadávajú skutoční gurmáni. 

(Pokračovanie na nasledujúcej strane)

• Pred opravou....                                                                             ... a po oprave.
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Na družstve pribudne bitúnok 
ktorou je momentálne mlieko. Zároveň 
vytvoríme aj akúsi pridanú hodnotu 
pre zákazníkov, pretože na trhu je do-
pyt po kvalitnom mäse, ale ponuka je 
veľmi obmedzená. Mnohé reštaurácie 
si objednávajú mäso zo zahraničia, a aj 
my sme boli na niekoľkých pracovných 

cestách v Čechách a Rakúsku, aby sme 
sa inšpirovali. Suché zrenie mäsa to-
tiž nie je jednoduchý proces a keďže 
nám záleží na kvalite, chceme to ro-
biť správne a dobre,“ dodala P. Ma-
ľaková. Okrem prípravy na výstavbu 
bitúnku sa na družstve v posledných 
mesiacoch veľa rekonštruovalo a obno-
vovalo. Z celkových investícií do rekon-
štrukcií a nákupu strojov v hodnote 1,8 
milióna € družstvo použilo 540-tisíc € 
z vlastných zdrojov, zvyšok opäť zabez-
pečili z projektu rozvoja vidieka. 

Veľkou rekonštrukciou prešla dojá-
reň, ktorá sa zateplila, do strechy sa in-
štaloval otvárací vetrací panel, ktorý sa 

automaticky otvára podľa teploty, vy-
menilo sa kúrenie i okná. Rekonštruk-
ciou prešli aj maštale K1 a K8, hnojis-
ko a sklad krmív a družstvo nakúpilo 
deväť nových strojov (lis na balíky, te-
leskopické nakladače, traktor...). 

„Pokračujeme v dobudovaní syrár-
ne a tohto roku ponúkneme minimálne 
dva nové produkty – maslo a syr typu 
feta. Na dvore pokračujeme aj s ďalší-
mi menšími opravami a čistením,“ do-
plnila riaditeľka. V pláne je ešte rekon-
štrukcia sýpky a nákup ďalších ôsmich 
nových strojov. Ukončenie celého pro-
jektu bude v roku 2019.               (mm)

Foto: archív PD

(Dokončenie z predchádzajúcej strany)

• Na piatom ročníku hasičského plesu, ktorý sa konal 28. januára v miestnej kinosále, sa 
zabávalo takmer 80 hostí. Hasiči otvorili ples tradičným hasičským nástupom a zábava 
mohla začať. Okrem hudby a tanca si prítomní užili aj cyklotrialovú a ohňovú šou 
a mohli dúfať, že sa na nich usmeje šťastie aj v tombole. Vďaka hlavnému sponzorovi 
– Tatravagónke Poprad a mnohým ďalším, bola tombola opäť bohatá. 

(red), foto: mu

Mladí hasiči z krúžku fungujúcom 
pri Základnej škole vo Važci v zime ne-
zaháľali a pripravovali sa na sériu sú-
ťaží , ktorá odštartovala 19. februára v 
Haligande v Liptovskom Hrádku. Ko-
lektív v zložení Marcelka Michalková, 
Evka Žofia Čupková, Radka Hotaryo-
vá a Dušanko Zubaj pod vedením Jan-
ky Michalkovej a Ľubomíra Kuzmiaka 
síce súťažil v kategórii chlapcov, no v 
silnej konkurencii dvanástich družstiev 
sa nestratil a vybojoval nádherné prvé 
miesto. 

„Bola to prvá súťaž tohto ročníka, 
no verím, že sa tým naštartovala va-
žecká mašina, kolektív to stmelilo a 
takéto krásne správy tu budeme mať 
stále. Mladým hasičom prajem ešte veľa 
úspechov pri reprezentovaní našej obce 
v hasičskom športe,“ poznamenal veli-
teľ DHZo Važec Rastislav Šeďo. (red)

Foto: rš

Mladí hasiči 
začali sezónu 

víťazne

• Väčšina budov už rekonštrukcie nutne potrebovala.
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Dobrovoľný hasičský zbor obce Va-
žec z poverenia obce Važec a na zákla-
de zákona č. 314/2001 v znení neskor-
ších predpisov, bude v mesiaci marec 
vykonávať protipožiarne kontroly v 
rodinných domoch a v prevádzkach, 
kde nevykonáva kontrolu štátny po-
žiarny dozor. Poverení vedúci sku-
pín Mário Čipka, Michal Čipka, Ma-
rek Ilavský, Rastislav Šeďo, Lubomír 
Kuzmiak a Tomáš Bartko so svojimi 
skupinami budú kontrolovať suterén 
rodinných domov, hlavne kotolne, po-

Hasiči skontrolujú domácnosti 
valy, komínové telesá a miesta, kde sa 
skladuje väčšie množstvo horľavých 
látok (napr. pohonné hmoty, farby, ole-
je...). Hasiči budú kontrolovať aj rozvo-
dové skrine elektrického vedenia. 

Kontroly sú podľa slov veliteľa 
DHZo Važec dôležité najmä z hľadis-
ka prevencie pred požiarmi: „Nie je 
našim cieľom ľudí karhať a pokuto-
vať. Zistené nedostatky môžu byť od-
stránené na mieste, prípadne dostane 
majiteľ adekvátny čas na odstránenie 
závady s následnou ďalšou kontro-

lou. V prípade neodstránenia závady 
môže byť prípad posunutý obecnému 
zastupiteľstvu, prípadne odboru pre-
vencie na Okresné riaditeľstvo HaZZ 
v Liptovskom Mikuláši,“ dodal Rasti-
slav Šeďo. 
Členovia skupiny sú vyškolení 

a budú riadne označení (pohybovať 
sa budú v pracovnom oblečení s ná-
pisom Hasiči Važec). Žiadame obča-
nov o ústretovosť v sprístupnení spo-
menutých priestorov. 

Začiatkom marca vyrazili naši hasi-
či k prvému tohtoročnému požiaru. 

„Dňa 3. 3. o 8:50 h nám operačný 
dôstojník Krajského operačného stre-
diska v Žiline ohlásil požiar rodinné-
ho domu na ulici Železničnej a Tatra 
po „zimnom spánku“ opäť štartova-
la. Takto v dopoludňajších hodinách 
v pracovný deň je pre nás – dobro-
voľných hasičov – vždy náročné vy-
konať výjazd, lebo snáď každý z nás 
chodí do práce a počty ľudí sú ob-
medzené. Pri rodinných domoch ale-
bo väčších požiaroch budov sme ako 
dobrovoľný hasičský zbor obce určení 
hlavne na pomocné práce pri hasení 
a dodávku vody. Vzhľadom na riziko 
ohrozenia na životoch pri takýchto zá-
sahoch si žiaden profesionálny hasič 
nevezme na zodpovednosť ohrozenie 
dobrovoľného hasiča a nepustí ho do 
horiaceho domu, okrem dohasenia 
a likvidácie menších ohnísk. V tomto 
prípade je ťažké určiť príčinu požiaru, 
vyšetrovateľ na tom stále pracuje, a je 
len šťastím, že to bol dom, v ktorom 
nikto nebýval. Aj keď pri hasení po-
žiaru nik nevedel, či vo vnútri niekto 
je alebo nie. Veríme, že takýchto vý-
jazdov budeme mať čo najmenej, a aj 
preto členovia DHZo budú vykonávať 
protipožiarne preventívne kontroly,“ 
pripomenul veliteľ DHZo Rastislav 
Šeďo. 

Hasenia sa zúčastnili z DHZo Važec 
Tomáš Bartko (veliteľ), Michal Čipka 
(strojník), Tomáš Ilavský (hasič) a Ras-
tislav Halčin (hasič). Zasahovali aj pro-
fesionálni hasiči z Liptovského Hrád-
ku a Liptovského Mikuláša.       (red)

Foto: DHZ

Neobývaný dom vyhorel 

(r
ek

)
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Dňa 13. júna si pripomenieme 130. 
výročie narodenia akademického ma-
liara Františka Havránka. Umelec sa 
narodil v Člechoviciach na Hané (ČR) 
a patril ku generácii maliarov, ktorí 
sa už pred vznikom ČSR orientovali 
na Slovensko. František Havránek už 
ako žiak viedenskej akadémie výtvar-
ných umení bol niekoľkokrát v Tatrách 
a o svojich dojmoch vydal spis Vzpo-
mínky z Tater (1907). Svoj výtvarný 
záujem zameral na Važec a táto pod-
tatranská obec sa mu stala trvalým do-
movom. Vo svojich výtvarných dielach 

Bilančné stretnutie členov miest-
neho poľovníckeho združenia Kri-
váň (25. 2.) bolo tohto roku „bohatšie“ 
o voľby predsedu a členov výboru. Svo-
jich zástupcov si poľovníci volia kaž-
dých päť rokov. Kandidátom na pred-
sedu bol ten doterajší – Zdenko Profant 
- a svoju pozíciu obhájil takmer plným 

počtom hlasov. Rovnako svoje doteraj-
šie pozície obhájili aj ďalší kandidáti, 
a tak vo výbore PZ Kriváň dochádza 
len k malej zmene. Členom výboru sa 
namiesto Dušana Lehotského stal Tibor 
Sirotiak. Tajomníčkou PZ zostáva Dari-
na Matejková, poľovným hospodárom 
Milan Bartko st. a finančným hospodá-

• Poľovníci každoročne na výročnej 
schôdzi blahoželajú jubilujúcim členom. 
Tentokrát boli oslávenci štyria: (zľava) 
Milan Šingliar, Daniel Šeďo, Valéria 
Vysloužilová, Milan Ilavský, predseda 
PZ Zdenko Profant, poľovný hospodár 
Milan Bartko. 

Predseda poľovného združenia obhájil pozíciu 
rom Pavel Matejko. 

Poľovníci hlasovali aj o prijatí troch 
kandidátov do svojho združenia a vo 
všetkých troch prípadoch dopadlo hla-
sovanie kladne. Poľovníci tiež odsúhla-
sili dvoch čakateľov na členstvo, ktorí 
podľa platných pravidiel musia absol-
vovať najprv trojročnú čakateľskú prax 
a následne sa uchádzať o prijatie za čle-
na združenia.

Oficiálna časť schôdze patrila aj tra-
dičným aktivitám – hodnoteniu čin-
nosti za uplynulý rok a plánom na ten 
nasledujúci. Z celkového počtu 47 čle-
nov združenia sa výročného stretnutia 
zúčastnilo 45. 

Po pracovnej časti nasledovala sláv-
nostná časť venovaná gratuláciám jubi-
lujúcim členom združenia a slávnostné-
mu posedeniu s pohostením.     (mm)

Foto: dm

Darujte mi, prosím, 
vaše 2 % z dane na liečbu, 

ktorú nehradí poisťovňa.
Pampeliška o. z.

Bližšie info: 
dasa.paskova@gmail.com

ĎAKUJEM!

Spomienka na Františka Havránka
zachytáva predovšetkým podtatranský 
kraj a ľudovú architektúru. Výber z ma-
liarskej tvorby F. Havránka zostavili 
jeho dcéry do kalendára, ktorý sa pri 
príležitosti výročia otcovho narodenia 

rozhodli vydať ako pripomienku jeho 
maliarskeho umenia. Kalendár je v li-
mitovanej edícii k dispozícii aj pre verej-
nosť a zakúpiť si ho môžete v infocentre 
cukrárne Irisis.                                (red)

Predám poschodový rodinný dom 
s garážou vo Važci.  Dom je podpivničený, má všetky 
IS.  Každé poschodie má kompletný 3-izb. byt.  Kúre-
nie je plynové aj na tuhé palivo.  

Bližšie informácie: 
0904 863 105

Nutné vidieť, 
cena dohodou, 
len vážni 
záujemcovia.

(r
ek

)
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Svoju zbierku medailí si v zimnej se-
zóne obohatil aj Sebastián Ilavský, kto-
rý sa venuje behu na lyžiach a biatlo-
nu (preteká za ŠKŠ Štrba a Biatlonový 
klub Predajná). Z pretekov Slovenského 
pohára zo Skalky (7. a 8. 1.) si priniesol 
dve zlaté medaily v kategórii starších 
žiakov – na tri kilometre klasicky i tri 
kilometre voľnou technikou. Suverénne 
vyhral aj Majstrovstvá Slovenska v Krá-
likoch (5.2.) v kategórii starší žiaci na 
štyri kilometre klasicky. 

Zbierka medailí
V biatlone absolvoval štyri prete-

ky v rámci série Viessmanov pohár 
v kategórii žiaci (12 – 13-roční). Ban-
ská Bystrica – rýchlostné preteky – 3. 
miesto. Osrblie (28. 1.) – rýchlostné 
preteky – 2. miesto. Osrblie (29. 1.) 
– vytrvalostné preteky – 3. miesto. 
Osrblie (11. 2.) – rýchlostné preteky 
– 1. miesto. Výborné 2. miesto si vy-
bojoval na Majstrovstvách Slovenska 
v biatlone (Osrblie, 12. 2.).                  

(red)

BOLI SME NA LYŽIARSKOM 
ZÁJAZDE

Lyžiarsky výcvik absolvovali 16. 
– 20. januára aj žiaci základnej školy. 
Trinásť žiakov pod vedením pedagó-
gov Miroslavy Juhásovej a Mareka Ba-
láža si osvojovalo pohybové zručnosti 
spojené s lyžovaním v Oraviciach. Sne-
hové podmienky boli výborné a poča-
sie pravé, zimné, mrazivé. Žiaci, ktorí 
nevedeli lyžovať, získali základy zjaz-
dového lyžovania a tí zdatnejší sa vo 
svojich lyžiarskych schopnostiach zdo-
konalili. Každý večer bol pripravený 
kultúrno-spoločenský program (spo-
ločenské hry, ochutnávky, pozeranie 
filmov, večerné kúpanie), ktorým si 
žiaci spríjemňovali spoločné chvíle 
na lyžiarskom výcviku. Na záver sme 
pre žiakov pripravili preteky, v kto-
rých si mohli preveriť svoje lyžiarske 
schopnosti. Vyhodnotenie pretekov, 
odovzdanie diplomov, medailí, cien 
a pamätných listov sa uskutočnilo 
v škole.                                            (zš)

SÚBOJ O NAJMÚDREJŠIEHO 
MEDZI NAJBYSTREJŠÍMI 

Celoslovenská vedomostná súťaž 
Všetkovedko žiakom ponúka šancu 
ukázať, čo o okolitom svete vedia, 
ako si poradia s riešením netradič-
ných úloh a ako uplatnia svoje ve-
domosti nadobudnuté v škole alebo 
v rodine. Žiaci získavajú v súťaži skú-
senosti s prácou s textom, odpoveďo-
vým hárkom a vyskúšajú si, či dokážu 
v správnej chvíli podať ten najlepší vý-
kon. Súťaž je určená pre žiakov druhé-
ho až piateho ročníka. Aj na našej ško-
le sa našli žiaci, ktorí sa s nadšením 
pustili do riešenia úloh. Z druhej trie-
dy: Andrea Fiamčiková, Nina Jacková, 
Natália Jurčová, Ľuboš Levocký, z tre-
tej triedy: Samanta Mičková, Miriam 
Fiamčiková, Nikola Čonková, Soňa 
Bartková, Adam Plevák, Alex Rybka, 
Radovan Matejko, zo štvrtej triedy: To-
bias Klein, Kristián Žuffa, z piatej trie-
dy: Andrea Jurčová, Katarína Kšenza-
kovičová, Matúš Ilavský. 

Žiaci, ktorí boli v riešení úloh úspeš-
ní na viac ako 30 percent, získali dip-
lom s titulom Všetkovedko: Eva Šeďo-
vá, Andrea Jurčová, Matúš Ilavský. Naj-
úspešnejšou riešiteľkou sa stala a titul 
Všetkovedko školy získala Andrea Jur-
čová. Ostatní súťažiaci dostali diplomy 
s titulom Všetkovedkov učeň.        (zš)

KRÁTKO ZO ŠKÔL KRÁTKO ZO ŠKÔL  KRÁTKO ZO ŠKÔL
Fašiangový čas využívajú aj v základnej škole na organizovanie karnevalu, ktorý 

je pre žiakov vítaným spestrením a „prerušením“ vyučovacieho procesu. Mnohí 
žiaci pristupujú k príprave na karneval naozaj tvorivo, a tak sa aj tohto roku v telo-
cvični pohybovali rozmanité, nápadité, vtipné i originálne masky. Réžiu karneva-
lu majú tradične na starosti deviataci, ktorí vyhodnocujú súťaž o najlepšie masky, 
starajú sa o zábavu a organizujú aj súťaže. Sympatické je, že už niekoľko rokov 
v tvorivosti a originalite nezaostáva ani pedagogický zbor a učitelia si potajomky 
pripravia skupinovú masku. Tohto roku zožali úspech ako „Havajčania“. ☺ 

(red), foto: mm

• Pedagogický zbor v maskách. 

• Tohtoročné ocenené masky.
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KRÁTKO ZO ŠKÔL KRÁTKO ZO ŠKÔL  KRÁTKO ZO ŠKÔL

HARMONOGRAM TRIEDENÉHO ZBERU KOMUNÁLNEHO ODPADU
PLASTY, VKM, KOVOVÉ OBALY 15. 3. 12. 4. 10. 5. 7. 6. 5. 7. 2. 8. 30. 8. 27. 9. 25. 10. 22. 11. 20. 12.

PAPIER 3. 5. 28. 6. 23. 8. 18. 10. 13. 12.

SKLO 22. 3. 20. 4. 17. 5. 14. 6. 12. 7. 9. 8. 6. 9. 4. 10. 2. 11. 29. 11. 28. 12.

KARNEVAL
Jeden deň v roku sa naše deti z materskej školy premenia 

na rôzne rozprávkové bytosti, zvieratká a iné masky, ktoré 
predvádzajú na karnevale. Ani tento rok nebol výnimkou a 
posledný deň pred jarnými prázdninami sme oslávili vese-
lou zábavou. Deti šantili, tancovali a nezabudli sme ani na 
kamarátov zo školy, ktorých sme boli pozrieť. 

UČÍME SA O PRÍRODE 
Opäť do našej materskej školy zavítali pracovníci NAPAN-

TU, aby deti oboznámili s rôznym prírodným prostredím. 
Tentoraz to bol príbeh o žabke žijúcej s ostatnými zvieratka-
mi v mokradi. Keďže ľudia túto lokalitu zničili a rozkopali, 
všetky zvieratká z nej utiekli. Len stará žabka aj napriek špi-
ne a odpadkom ostala. Mala však šťastie, pretože ju zbadal 
ochranár, ktorý ju po skúmaní  zapísal do Červenej knihy. 
Deťom sa príbeh veľmi páčil. Záver skončil ponaučením, že 
zvieratká a prírodu treba chrániť. 

MALÍ LYŽIARI
Ak sú priaznivé snehové podmienky, tak ako tento rok, 

vybrali sme sa s deťmi druhej triedy materskej školy na tu-
najší lyžiarsky vlek na lyžiarsky výcvik. V materskej škole 
máme zakúpenú kompletnú lyžiarsku výstroj pre päť detí, 
ktoré požičiavame všetkým, ktorí prejavia záujem a nemajú 
vlastnú výstroj. V dňoch 6. až 10. februára deti začali najprv 
s menším trápením, no neskôr s radosťou a chuťou lyžovať. 
Výcviku sa zúčastnilo štrnásť detí, dokončilo ich trinásť. Deti 
sa naučili obúvať do klipsní, zapínať lyže, stúpať hore kop-
com, zjazd na lyžiach do proti svahu, osvojili si jazdu v pluhu 
a obraty okolo bránok. Všetky deti dokázali vyjsť na lanovom 
vleku. V záverečný deň súťažili všetky deti a zvládli to na 
jednotku. Povzbudiť ich prišli ostatné deti z materskej školy 
aj rodičia detí. Každé dieťa dostalo diplom a cenu zakúpenú 
z rodičovského príspevku.  Pani učiteľke Martine Kleinovej a 
pani učiteľke Michaele Matejkovej pri práci pomáhali aj ujo-
via vlekári, ktorým touto cestou ďakujeme. Tá námaha vždy 
stojí za to, keď sa lyžujú malé deti pomedzi skúsených lyžia-
rov na vleku. Ich úsmev a radosť v očiach hovorí za všetko. 
Poďakovanie patrí aj ostatným zúčastneným, ktorí sa o nás 
celý týždeň vzorne starali a deťom vychádzali v ústrety.  
                                                                      Text a foto: mš
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Ďalšou z organizácií, ktorá začiat-
kom roka bilancuje svoju činnosť, je 
Športový klub Kriváň. Ich výročné 
členské stretnutie sa uskutočnilo za-
čiatkom februára (3. 2.). O členstvo 
v športovom klube prejavilo záujem 
18 nadšencov, ktorí boli aj prijatí. V sú-
časnosti má ŠK Kriváň 51 členov a jeho 
činnosť funguje v niekoľkých oddieloch 
– futbal, aerobik, nohejbal, volejbal, si-
lové športy, šach a vytvoril sa aj nový 
oddiel turistov. 

Predseda ŠK Kriváň Peter Jacko (kto-
rý bol opätovne zvolený do čela klubu 

Športovcov pribúda, rozširujú činnosť
na ďalšie obdobie) považuje prijatie no-
vých členov za pozitívum: „Sme radi, 
že ľudia rôznych vekových kategórií – 
mladší i starší, majú záujem športovať 
a reprezentovať obec na rôznych súťa-
žiach, ale aj pomáhať pri rôznych akci-
ách organizovaných obcou.“ Za pod-
predsedov ŠK Kriváň boli zvolení To-
máš Bartko a Miroslav Ivan. 
Členovia športového klubu mysleli 

aj na kultúrno-spoločenské vyžitie svo-
jich členov a fanúšikov a v čase fašian-
gov zorganizovali tanečnú zábavu. 

(red)

Tento rok sa konečne zima prebu-
dila a nadelila nám bohatú snehovú 
nádielku. Vďaka tomu sa mohli usku-
točniť zimné športové hry pod záštitou 
Športového klubu Kriváň Važec, obce aj 
v spolupráci so ZŠ s MŠ. Hry sa usku-
točnili 28. januára v Birutovej dolinke 
na lyžiarskom vleku. Súťažiaci si mohli 
zmerať svoje sily v disciplínach bežec-
kého lyžovania a zjazdového lyžovania. 
Každý súťažiaci dostal sladkú odme-
nu, čaj aj malé občerstvenie. Aj napriek 
chrípkovým prázdninám si športovci 
našli cestu na obecné preteky a organi-
zátori sa tešili z peknej účasti. 

V bežeckom lyžovaní sa súťažilo na 
bežeckých tratiach, ktoré využívajú nie-
len naši bežci na tréning, ale aj mnohí 
rekreační turisti na posilnenie svojho 
tela v krásnej prírode. Sily si zmerali 
na 1, 2, 3 a 5-kilometrovej trati podľa 
jednotlivých kategórií. 

V zjazdovom lyžovaní sa súťažilo v 
disciplíne slalom a muži mali pridaný aj 
zjazd. Trať bola postavená na tunajšom 
lyžiarskom vleku a každý súťažiaci si ju 
mohol prejsť ešte pred štartom. 

Po skončení pretekov sa starosta 
obce Milan Lištiak poďakoval prítom-
ným za účasť na pretekoch, aj ostatným, 
ktorí prišli povzbudzovať súťažiacich v 
tento pekný mrazivý slnečný deň strá-
vený športovo. Peter Jacko, predseda 
športového klubu Kriváň Važec, riadi-
teľ pretekov, vyzdvihol dobrú priprave-
nosť a spoluprácu medzi jednotlivými 
zložkami organizujúcimi toto poduja-
tie a s nádejou, že sa takéto akcie budú 
opakovať ešte s väčším počtom účastní-
kov, podujatie ukončil. Text a foto: mk

BEŽECKÉ LYŽOVANIE 
• mladšie žiačky (1. - 5. ročník) - 1. 

Nina Jacková, 2. Simona Jacková, 3. Da-
niela Rysuľová

• mladší žiaci  (1. - 5. ročník) - 1. 
Tobias Klein, 2. Dávid Renko, 3. Adam 
Plevák

• staršie žiačky (6. - 9. ročník) - 1. 
Sofia Kleinová, 2. Romana Pleváková, 
3. Laura Polcová

• starší žiaci (6. - 9. ročník) - 1. Ig-
nác Uhrín, 2. Ján Rysuľa, 3. Patrik Polc

• slečny (15 - 20 rokov) - 1. Lenka 
Lehotská, 2. Natália Nálepková

• ženy (20 - 35 rokov) -  1. Marika 
Lištiaková, 2. Stanislava Rysuľová

• ženy (nad 35 rokov) - 1. Martina 
Kleinová

Športovci pokorili kopce i chrípku 

• muži (20 - 35 rokov) - 1. Tomáš 
Bartko, 2. Marek Kičin

• muži (nad 50 rokov) - 1. Dušan 
Pastucha, 2. Emil Prcin, 3. Ján Goč, 4. 
Peter Žakarovský

 
ZJAZDOVÉ LYŽOVANIE
• MŠ a 1 ročník - 1. Adrián Michal-

ko, 2. Natália Rysuľová
• mladšie žiačky (2. - 5. ročník) - 1. 

Simona Jacková, 2. Katarína Kšenzako-
vičová, 3. Nina Jacková

• mladší žiaci (2.- 5. ročník) - 1. To-
bias Klein, 2. Adam Plevák, 3. Dávid 
Renko

• staršie žiačky (6. - 9. ročník) - 1. 
Sofia Kleinová, 2. Michaela Žišková, 3. 
Romana Pleváková                 

• starší žiaci (6. - 9. ročník) - 1. Ľu-
bomír Čupka, 2. Filip Karika, 3. Michal 
Kuzmiak                 

• chlapci (15 - 20 rokov) - 1. Maroš 
Bartko

• ženy (20 - 50 rokov) - 1. Martina 
Kleinová, Zuzana Rysuľová, 2. Zuza-
na Valentová

• ženy (nad 50 rokov) - 1. Jarmila 
Žakarovská, 2. Iveta Ilavská

• muži (20 - 50 rokov) slalom - 1.Pe-
ter Jacko, 2. Milan Lištiak, 3. Ján Polc                 

• muži (20 - 50 rokov) zjazd - 1. Peter 
Jacko, 2. Ján Polc, 3. Milan Lištiak

OZNAM
Obecný úrad oznamuje, že od za-
čiatku marca sa inkasujú miestne 
dane a poplatky (z nehnuteľnos-
ti, za psa, odpady...). 

Zároveň môžu občania nahlásiť, 
či majú záujem o kompostér, ale-
bo podpíšu vyhlásenie, že biolo-
gicky rozložiteľný odpad budú lik-
vidovať vo vlastnom zariadení. 
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Mladí futbalisti počas zimnej prestávky odohrali niekoľko turnajov. Mladšie 
deti v kategórii U11 sa zúčastnili 18. februára turnaja v Ružomberku a skon-
čili na peknom druhom mieste. Koncom februára (25. 2.) odohrali dvojdňový 
turnaj v Liptovskom Jáne a vybojovali si tretie miesto. Za najlepšieho hráča 
turnaja bol vyhlásený Tobias Klein. 

Staršie deti v kategórii U13 odohrali 25. 2. turnaj v Ružomberku, skončili 
na siedmom mieste. Aj keď kolektívny úspech sa tentokrát nekonal, Važec 
zabodoval aspoň v individuálnej kategórii, keď sa najlepším strelcom tur-
naja stal Mário Renko (8 strelených gólov). 

Muži mali počas zimy v pláne päť prípravných zápasov. Prvý skončil ví-
ťazne so súperom z Pribyliny (2:1), druhý s mužstvom zo Svitu (A) remizovali 
6:6. Tretí zápas s dorastencami zo Svitu vyhrali 5:1 a štvrtý zápas s Kokavou 
prehrali 1:0. Piaty zápas odohrajú s Dúbravou. 

Jarná časť futbalovej súťaže pre mužov začína 26. 3., staršie deti začínajú 
6. 4. a mladšie 8. 4.                                                                                             (red)

kategória
Kremnica 

7. 1.
Kremnica 

8. 1.
Látky 
21. 1.

Látky 
22. 1.

Kremnica 
29. 1.

B. Bystrica
5. 2.

Košice
11. 2.

Ignác Uhrín 2003 7. 6. 2. 4. 4.
Michal Kuzmiak 2004 6. 10. 6.
Patrik Polc 2004 7. 5.
Sofi a Kleinová 2004 6. 9. 8. 9. 3. 3. 2.
Romana Pleváková 2004 11. 12. 13. 9.
Mário Renko 2005 5. 5. 3. 2. 2. 1.
Ján Rysuľa 2005 11. 12.
Tobias Klein 2006 5. 5 6. 4. 11. 3. 3.
Daniela Rysuľová 2006 13.
Katarína Kšenzakovičová 2006 14. 5.
Simona Jacková 2006 10. 12. 7.
Dávid Renko 2006* 17. 13. 12. 8. 10. 12.
Adam Plevák 2006* 16. 14. 12. 9. 10. 15. 9.
Nina Jacková 2006* 12. 12. 8. 11. 5.

Mladí bežci patria k najlepším 
Bežecký oddiel Športového klubu 

Kriváň Važec pracuje v príprave špor-
tovcov celoročne, k športovcom sa 
v letnej príprave pridávajú aj deti, kto-
ré nie sú zamerané na beh na lyžiach. 
Letnú prípravu zahájil bežecký oddiel 
v máji. Kondičnú prípravu navštevujú 
deti ZŠ Važec v dvoch skupinách: pre-
tekári v behu na lyžiach a deti, ktoré 
chcú zlepšiť svoju kondíciu. Celkový 
počet detí v letnej príprave je 31 (rok 
2016), zimnú prípravu absolvuje 17 detí 
(2016/2017). 

V rámci leta sme absolvovali prí-
pravné preteky v Gánovciach (Ignác 
Uhrín 1., Sofia Kleinová 2., Tobias Kle-
in 2., Ján Rysuľa 3., Daniela Rysuľová 3., 

Futbalisti na turnajoch

*žiaci sú mladší a nemajú ešte svoju kategóriu

Dávid Renko 2., Nina 
Jacková 3.), Poprade 
(Mário Renko 1., Tobias 
Klein 2., Dávid Renko 
2., Sofia Kleinová 2.), 
Štrbe (Ignác Uhrín 1., 
Tobias Klein 3.), Lip-
tovskej Tepličke (Ignác 
Uhrín 1., Mário Ren-
ko 2.) Hybiach  Ignác 
Uhrín 2., Mário Renko 
3., Tobias Klein 1.). 

Zimná príprava nám 
začala v decembri, prvé 
preteky sme absolvova-
li v Kremnici, pokračo-
vali sme v Látkach, ne-
skôr v Kremnici na Bie-

lej stope, začiatkom februára sme absol-
vovali Majstrovstvá Slovenskej republi-
ky v Banskej Bystrici (4.2. štafety dvojíc) 
a preteky v Košiciach. Vrcholom sezóny 
je druhá časť Majstrovstiev Slovenska 
(výsledky uverejníme v budúcom čísle obec-
ných novín). 

Deti dosahujú vrcholné výsledky na 
celoslovenskej úrovni. ŠK Kriváň Va-
žec patrí k najlepším klubom na Slo-
vensku s dobrou žiackou základňou 
a množstvom talentov nielen pre beh 
na lyžiach. Deti pracujú pod vedením 
trénerov a v spolupráci so  servisným 
tímom v zložení: Tomáš Bartko (1986), 
Tomáš Bartko (1991), Marek Baláž. Po-
ďakovanie bežeckého oddielu patrí naj-
mä rodičom detí, ZŠ Važec a obci Va-
žec.                                   (mb), foto: ŠK


